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Spørgetid 

22/9303 Åben Sag 

Sagsgang 

KB 

Sagsfremstilling 

Der er spørgetid i forbindelse med Kommunalbestyrelsens møder, der indebærer en mulighed for at 

borgere kan stille spørgsmål til Kommunalbestyrelsen. Rammerne for spørgetiden følger af 

Norddjurs Kommunes retningslinjer for spørgetid, der er vedtaget af Kommunalbestyrelsen.  

 

Ifølge retningslinjerne skal spørgsmål vedrøre kommunale opgaver og generelle forhold med 

interesse for kommunens borgere.  

 

Der kan ikke stilles spørgsmål til sager der behandles for lukkede døre og heller ikke til sager, som 

er optaget på dagsordenen for det pågældende møde i Kommunalbestyrelsen.  

 

Spørgsmål behandles ved mødets start, og spørgeren skal være til stede ved besvarelsen. 

 

Spørgsmål besvares af borgmesteren eller af det medlem, som borgmesteren udpeger til at besvare 

spørgsmålet. Der svares på Kommunalbestyrelsens vegne. 

 

Såfremt et spørgsmål ikke umiddelbart kan besvares, kan borgmesteren henvise spørgsmålet til 

behandling i administrationen med henblik på besvarelse i næste møde. Spørgsmålet kan endvidere 

henvises til besvarelse af administrationen. 

   

Forvaltningen har modtaget en henvendelse fra borger Søren N. Larsen med anmodning om at 

fremsætte spørgsmål til spørgetid på Kommunalbestyrelsens møde. 

   

Ifølge retningslinjerne for spørgetid ledes spørgetiden af borgmesteren, og borgmesteren har 

kompetence til at afgøre tvivlsspørgsmål og fortolkning af retningslinjerne.  

 

Spørgsmål fra Søren N. Larsen, Åboulevarden 54, 8500 Grenaa 
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1. Hvad har de enkelte forvaltninger lært af de spørgsmål, klager og kritik som jeg er 

fremkommet med? 

 

2. Hvad har kommunalbestyrelsen lært af de spørgsmål, klager og kritik som jeg er 

fremkommet med? 

 

3. Er der sket nogen ændringer med baggrund i de spørgsmål, klager og kritik som jeg er 

fremkommet med? 

 

4. Jeg har fået en del svar fra kommunalbestyrelsen som ikke er korrekte og heller ikke 

sandfærdige. Er der nogle af de svar som er blevet givet til mig som I vil ændre? Der er 

f.eks. en sag om den samme lægeerklæring som forefindes i 2 udgaver. Og så er der en del 

svar på mine spørgsmål om hvorledes at bestemte ting er forgået i Jobcenter Norddjurs, som 

heller ikke er korrekte. Hvem har fremskaffet de svar som jeg har fået? 

 

5. Hvem har ansvaret for at det er sande og korrekte svar der bliver givet af 

kommunalbestyrelsen til mig? 

 

6. Hvem er ansvarlig for at de enkelte forvaltninger overholder lovgivningen og er sandfærdige 

i deres sagsbehandling? 

 

7. Hvad mener kommunalbestyrelsen at kompenserende undervisning for voksne er? 

 

8. Hvem mener kommunalbestyrelsen har ret til at deltage i kompenserende undervisning for 

voksne? 

 

9. Mener kommunalbestyrelsen at der skal være forskel på visitationsvilkårene for 

kompenserende undervisning for voksne, fra kommune til kommune, selvom at lovteksten 

er ens for alle kommuner? 
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10. Hvad er der budgetteret med af udgifter på kompenserende undervisning for voksne, i hvert 

enkelt år siden at Norddjurs kommune opsagde samarbejdet med FOF? 

 

11. Hvilke udgifter er rent faktisk afholdt i forbindelse med kompenserende undervisning for 

voksne, i hvert enkelt år siden at Norddjurs kommune opsagde samarbejdet med FOF? 

 

12. Efter at Norddjurs kommune opsagde samarbejdet med FOF om at udbyde kompenserende 

undervisning for voksne, hvem har så udført denne opgave i Norddjurs kommune og hvem i 

Norddjurs kommune er godkendt til at undervise i dette og hvor forgår det i Norddjurs 

kommune? 

 

13. Hvor mange har ansøgt om kompenserende undervisning for voksne siden at Norddjurs 

kommune opsagde samarbejdet med FOF og hvor mange afslag er der blevet givet i samme 

periode? Er ansøgningerne i denne periode blevet behandlet efter Norddjurs kommunes egne 

kvalitetsstandarder og dermed behandlet lovligt? 

 

14. Jeg har forstået på Ankestyrelsen at det er den enkelte kommune som har ansvaret for at de 

bevilligede hjælpemidler også fungerer efter hensigten, er kommunalbestyrelsen enige i 

dette? 

 

15. Når en forvaltning indhenter en lægeerklæring med oplysning til lægen om at dette sker med 

samtykke, skal forvaltningen så kunne dokumentere det påståede samtykke? Hvilken 

dokumentation skal en forvaltning have for at det påståede samtykke er gældende? Er det 

noget som en forvaltning selv kan opfinde og dermed bare påstå at der er givet samtykke? 

 

16. På kommunens nye hjemmeside, der kan jeg ikke finde nogen kvalitetsstandard for 

socialtandbehandling, er der ingen kvalitetsstandard for dette? Og skal der ikke være det? 

 

17. Hvor mange har ansøgt om socialtandpleje siden at loven trådte i kraft? Og hvor mange af 

disse ansøgninger har fået afslag? Hvor mange af disse ansøgninger er behandlet korrekt? 

Beslutning i Kommunalbestyrelsen den 13-09-2022 

Udsættes til Kommunalbestyrelsens møde den 15. november 2022. 
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